
Korpsledelsesmøde d. 6. september 2023 kl. 18-21.30 på Spejdercenter Holmen 
Til stede:

Punkt Est. Tid Start Type* Emne Bilag/bemærkning Gæster Referat

0 00:00 Å-B Arven efter Karen Louise Meulengracht uddeles hvert andet år 00.01 Meulengrath 2022 fordeling Indstillingen blev godkendt i skriftlig behandling.
0 00:00 L-B Korpsledelsens kommentar til et forslag på KRM23 Indstillingen blev godkendt i skriftlig behandling.
1 00:10 18:00 Check-in 

2 00:45 18:10 L-D Mærkesager 2.0 02.01 Udkast til mærkesager Mads W Nilausen, Anne Lintrup Anne Lintrup og Mads Nilausen præsenterede processen og faciliterende herefter en drøftelse, hvor 
korpsledelsen gav input.

Mærkesager er det, som vi arbejder for politisk – billedlig talt det, som enhver spejder kan sige i TV, at Det 
Danske Spejderkorps mener. Det er altså noget, der peger ud af organisationen og må ikke forveksles med 
vores strategiske målsætninger.

Projektgruppen vender tilbage med et oplæg til nye mærkesager efter nytår.
Korpsledelsen takkede for det store arbejde, der allerede er lagt for dagen.

3 00:30 18:55 Å-O Museum 03.01 Rapport om nyt korpsmuseum Annette Kaalund-Jørgensen, Johnny 
Hermann, Christian Tolstrup Jensen

Annette Kaalund-Jørgensen, Johnny Hermann og Christian Tolstrup Jensen deltog på punktet og gennemgik 
rapportens hovedpointer med fokus på registrering, formidling, projekter, støtte til andre (fx grupper, 
divisioner og eksterne).
Herudover blev det orienteret om status for dialogen med forskellige kommuner og andre mulige 
placeringer. 

Der er i dag et funktionelt museum med arkiv mens formidling sker i digitale medier, udgivelser, 
arrangementer, internationalt arbejde mv.

Arbejdsgruppen arbejder også på andre projekter, bl.a. et stort projekt i anledning af 100-året for Jamboree i 
1924 på Ermelunden. Herudover udkommer på korpsrådsmødet  en bog i anledning af 50-året for 
sammenlægningen. Landsorganisationen har finansieret rapporten, og Christian, Annette og Mette 
Grønvold har været hovedforfattere, mens mange andre spejdere har bidraget. Korpsledelsen ser frem til at 
læse bogen og takker også for det store arbejde.

Sammen med generalsekretæren har udvalget lavet en organisering, og roen omkring økonomi og 
organisatoriske forhold har været meget vigtig for arbejdsgruppens arbejde. Den fysiske placering er dog 
fortsat vigtig for formidlingen, så genstandene bliver taktile. Det arbejder arbejdsgruppen videre på.

Der er et godt samarbejde mellem de sytten danske spejder- og FDF-museer men også mulighedsrum for et 
endnu tættere samarbejde. Spejdermuseet på Holmen har den største samling.

Korpsledelsen takkede for orienteringen og for det store arbejde igennem de sidste fire år. Det har ikke 
været let, og der står meget stor respekt om det store arbejde, der er blevet gjort. Det Danske Spejderkorps 
er en bevægelse, der både har rødder og vinger, og arbejdet i regi af Spejdermuseet er særdeles værdifuldt 
for spejderarbejdet.

4 00:10 19:25 Pause
5 00:30 19:35 Å-O Korpsrådsmøde 2023 Anders Skøttegaard (online) Anders Dybkjær Skøttegaard deltog på punktet og gav en kort status på korpsrådsmøde på vegne af 

arbejdsgruppen.
Temaet er bæredygtighed - det sætter sig både i form (bl.a. ingen tryksager kødfri forplejning, minimering 
af engangsemballager mm.) og i indhold (i form af en række inspirationsoplæg og -workshops, besøg af 
Spejder Sport ReTur mm.)
Der er i skrivende stund lidt færre tilmeldte end tidligere valgår, og også et efterslæb på tilmeldinger til 
kandidatturné. Der øges kommunikation i den kommende tid. 
Logistisk gøres der i år forsøg på ikke at benytte Multihuset, men i stedet benytte gangarealer samt 
udendørs arealer. 

Korpskontoret: Morten Gade, Martin Larsen, Peter Tranevig
Korpsledelsen: Mathias Faaborg, Kristine Clemmensen-Rotne, Karen Bjerre, Marie Torp Christensen (med online i dele af mødet), Alberte Westergaard Pedersen, Jeppe Englev, Mathias Bjerg, Thomas Frankel Goul, Magnus Kvorning, Signe Marie Obel,



6 00:20 20:05 Å-O Status på indsatser: Ejendomme Anders Skøttegaard (online)
Anders Dybkjær Skøttegaard deltog på punktet og orienterede om status på ejendomsområdet.

Igennem den forgangne tid er der etableret gode styrings-og økonomiredskaber, og ejendommene har 
klaret sig godt igennem Covid med svigtende udlejning. For tiden arbejdes der bl.a. på færdiggørelsen af 
strategi, som efterfølgende skal implementeres. Der er også fokus på yderligere økonomisk integration.

Korpsledelsen roste indsatsen på ejendommene, i porteføljegruppen og kontoret.

7 00:10 20:25 Pause
8 00:20 20:35 Å-O Status på indsatser: Medier & brand Sara Schou Holm, Peter Tranevig

Sara Schou Holm og Peter Tranevig deltog på punktet og orienterede om status på medier og brand.

Igennem den forgangne tid er der blandt andet arbejdet på at udvikle en ny værktøjskasse for lokal 
branding og synlighed med redskaber til lokale grupper finansieret af en gavmild, anonym donor (herunder 
blandt andet værktøjskasse til kommunikation, gi’ en hånd-kampagnen, et helt nyt spejder.dk og et nyt 
videounivers der lanceres i oktober), ligesom Track til tropsspejdere er omdannet til et digitalt univers. Der 
er etableret en god redaktion på cirka 15 klanspejdere, der er nye i fællesorganisationen og 700+ følgere på 
Instagram. Samtidig er der er arbejdet på et langt tættere kommunikativt samarbejde med Spejder Sport, 
hvor DDS fylder mere i Spejder Sports kommunikation (fælles ejerskabsfortælling, pressearbejde, butikker 
mm.) - og Spejder Sport fylder mere i DDS’ kommunikation (magasiner, nyhedsbreve mv.). På 
korpsrådsmødet lanceres et forsøg med nyt merchandise primært rettet mod unge. I den kommende tid 
fokuseres der bl.a. på endnu bedre velkomst til ledere og medlemmer, segmentering og automatisering af 
nyhedsbreve og videreudvikling af magasinerne. Endelig fokus på at gå fra fokus på ventelister til fokus på 
markedsføring - lokalt og nationalt.

Korpsledelsen takkede for orienteringen og roste arbejdet og den store udvikling, der er sket på området 
over de seneste år. Særligt blev værktøjskasse til grupper og digitaliseringen af Track fremhævet. 
Derudover ligger det korpsledelsen meget på sinde, at spejder skal markedsføres - både lokalt og nationalt. 

9 00:10 20:55 L-O Bestyrelsesrapportering 2023 Q3 09.01 Kvartalsrapport 03 2023 Morten Gade orienterede om rapporteringen. 
10 00:10 21:05 Nyt fra generalsekretæren Morten Gade orienterede om bl.a. MUS-samtaler, Dansk Ungdoms Fællesråd, medieoptrædener, 

Spejderne på Slotsholmen og løbende indtægter.
Martin Larsen orienterede om nyt fra SAF, herunder en ny kunde, CUR.

11 00:10 21:15 Nyt fra spejdercheferne Lasse Bolander har været bestyrelsesformand siden 2000, men han har nu valgt at give stafetten videre. 
Korpsledelsen har besluttet at Peter Krogsgaard bliver ny bestyrelsesformand i Spejder Sport. Korpsledelsen 
takker Lasse for hans store indsats gennem mange år. Det formelle skift sker på selskabets 
generalforsamling i december.

Fra Spejderne: Lasse Bolander er indtrådt som næstformand i Spejderkomiteen. SL26: Der arbejdes med at 
udpege lejrchefer og sekretariat er gået i gang med logistik-opgaven.  

12 00:10 21:25 Check-ud
(B) Beslutning


